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Oproepen 
 

In deze rubriek staan oproepen van- en voor leden centraal. Zowel vanuit het bestuur 

als vanuit jullie komen de meest recente en relevante oproepen hier aan bod. 

 

• Op zoek naar meer lokale afzet? Gemeente Amsterdam heeft beschikbaarheid 

op diverse markten in de stad! Neem contact op met Vincent van Dalen 

 

• Geïnteresseerd in de mogelijkheden en subsidiering van natuur- en 

landschapsbeheer of Agroforestry? Neem contact op met Vincent van Dalen 

 

• Handig foto’s delen of communiceren met collega’s via de Bio-NH Netwerk-

appgroep? Klik hier voor toegang tot de appgroep (alleen voor leden!) Of neem 

contact op met Vincent van Dalen 

 

• Hulp of PR-materiaal nodig voor afzet in de Korte Keten? Neem contact op met 

Vincent van Dalen 

 

• Organiseer je een evenement of open dag? Meld het bij Vincent van Dalen zodat 

Bio-NH mee kan doen en helpen met de publiciteit. 

 

• Heb je Bio-NH flyers of vlaggen nodig voor een evenement? Meld je bij Jan 

Knook  

 

Contactgegevens   

Jan Knook Voorzitter +31 6 53 35 37 65  

René van der Aarde Secretaris +31 6 24 80 15 59 

Theo Vlaar Penningmeester +31 6 26 05 27 30 

Vincent van Dalen Bestuursondersteuning +31 6 24 35 30 42 

  

https://chat.whatsapp.com/IHTKWvWnRypI3WQ8MlYO3i
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Uitnodigingen & evenementen  
 

……Save the date…… 

 

Als Bio-NH-lid ben je van harte uitgenodigd op het volgende evenement: 

 

• Bio-Café Terrein Beherende Organisaties (TBO’s) met Bas Rüter van Landschap 

Noord-Holland en Paul Wagenaar op dinsdag 5 november om 20:00 uur in 

Koezicht te Westbeemster 

 

• Bijeenkomst Mestbewerking: “Hoe maak je van mest een goudmijn?” met Jan 

Doerr, Irene Kramer en een coach van het landbouwportaal op 12 november 

om 19:30 uur in Proeftuin Vertify, Tolweg 13 te Zwaagdijk (aanmelden via Boer 

& Business in Balans) 

 

• Bio-Café Landbouwportaal & Ecologische waterkwaliteit met Hoogheem-

raadschap Hollands Noorderkwartier (HHNK) op donderdag 28 november om 

20:00 uur in Cultureel Centrum Onder de Linden te Middenbeemster 

 

 

 

 

  

https://www.boerenbusinessinbalans.nl/events/12-nov-hoe-maak-je-van-mest-een-goudmijn/
https://www.boerenbusinessinbalans.nl/events/12-nov-hoe-maak-je-van-mest-een-goudmijn/
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Terugkijkend op een lastig jaar 
 

Bij mij is de oogst van dit jaar binnen en terugkijkend is dit wel een van de lastigste jaren 
geweest in 40 jaar boer zijn. En de aardappelopbrengsten zijn niet om naar huis te 
schrijven. Of juist wel. Want het zet mij wel aan het denken. Niet dat ik zou willen 
terugschakelen naar gangbaar, wat wel dit jaar gebeurd is, zeker met 
aardappelpercelen. En volgend jaar ga ik ook weer gewoon aardappels poten, tenslotte 
is mijn ervaring dat eens in de 7 jaar de fytoftora zorgt voor een slechte oogst. Maar de 
ervaring leert ook dat de prijs het ergste leed kan verzachten. En daar ziet het nu wel 
naar uit.  

En hoopvol was ook het bezoek aan de demovelden van de robuuste rassen: 
verschillende nieuwe rassen stonden nog fier overeind en ondanks dat ze ook laat 
gepoot waren, zat er best een behoorlijke opbrengst onder. Maar andere nieuwe 
robuuste rassen konden de druk niet aan, zo ook bij mij in het land. Het maakt wel dat 
de oogstzekerheid en dus ook de leveringszekerheid in zo’n jaar een probleem is. Nadat 
vorig jaar de afzet een behoorlijke groei liet zien voor goede prijzen, en Plus supermarkt 
besloot haar huismerk aardappelen alleen nog als bio in te kopen, moeten ze nu pas op 
de plaats maken. Gelukkig is wel besloten om de omschakeling te vertragen en niet af 
te blazen.  

Overigens geldt dit niet alleen voor de supermarkten. Ook voor mijn regionale afzet 
verkoop ik nee als het gaat om consumptieaardappelen omdat alles in de potermaat 
zit. Maar laat wel zien dat de praktijk en omschakelingsdoelen vanuit beleid lastig op 
elkaar zijn af te stemmen. Gaat het op het ene moment teleurstellend langzaam, trapt 
de biologische sector op een ander moment zelf op de rem uit vrees voor dalende 
prijzen, op weer een ander moment worstelt de teelt ook zelf nog met vragen waar we 
nog onvoldoende antwoord op hebben.  

Ondertussen is de noodzaak voor meer biologische teelt ook dagelijks in het nieuws. 
Zomaar wat oogst van afgelopen weken: neonicotinoïden ook schadelijk voor vogels, 
regenwormen oorzaak van pfas in scharreleieren (het is maar hoe je het opschrijft) en 
misschien het meest opmerkelijke en trieste bericht: Franse bloemiste in het gelijk 
gesteld in zaak waarin een direct verband wordt gelegd tussen het werken met 
bloemen met residuen van spuitmiddelen tijdens haar zwangerschap en het overlijden 
van haar dochtertje aan leukemie. Als (voormalig) biobloementeler herinner ik me de 
uitroep van een bloemist en klant van me, dat bloemen weliswaar niet gegeten worden 
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maar dat hij er wel de hele dag mee stond te werken. En dat hij het dus wel belangrijk 
vond dat er ook biobloemen zijn. 

Eind september heeft Bio-NH samen met anderen een aanvraag ingediend voor een 
Biofieldlab in Noord-Holland. Doel is bouwstenen te leveren aan een robuust biologisch 
teeltsysteem (lees: oogstzeker). Aan een biologische toekomst wordt gewerkt! 

Jan Knook 

Voorzitter Bio-NH  
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Terugblik Veldbijeenkomst Veehouderij 

In navolging van een succesvolle veldbijeenkomst voor akkerbouwers, was het op 8 
augustus de beurt aan de veehouderij. Bij familie De Wit in Assendelft gingen de deuren 
open voor een rondje op de belevenisboerderij White Ranch. 
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Voorproefje Bio dichtbij: #ikhouhetkort 
 

Op de Landbouwdag in Alkmaar werd voor het eerst een tipje van de sluier van het 

project #ikhouhetkort zichtbaar. De Ekoplaza had prachtige regionale bio-producten 

uitgestald en in het zonnetje gezet. Allemaal van onze telers uit Noord-Holland, 

allemaal uit de korte keten. Bio dichtbij. 
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Landbouwdag Alkmaar: fotoreportage 
 

Op de Landbouwdag stond op woensdag 25 september ook Piet Kaatee, onze 

vertegenwoordiger, met het jongvee van 

Rogier en Renée Kaatee.  
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Bio Fieldlab 
 

In samenwerking met 4 bio-akkerbouwers, het Louis Bolk Instituut en Rosemarie 

Slobbe heeft Bio-NH eind vorige maand een aanvraag ingediend bij RVO om met het 

Biofieldlab van start te kunnen gaan. Het gaat hier om een Europese innovatieproject-

subsidie die via de provincies wordt toegekend. Even ter herinnering: van het voorjaar 

heeft Bio-NH e.a. subsidie ontvangen om een biofieldlab te ontwerpen en daarvoor 

vervolgens een aanvraag in te dienen voor de uitvoering. Daartoe hebben we 

keukentafel gesprekken georganiseerd om onderzoeksvragen op te halen bij de leden, 

om vervolgens in een tweetal ontwerpsessies vorm te geven aan het fieldlab. Daarnaast 

is er een stakeholderbijeenkomst georganiseerd om het een breder draagvlak te geven. 

Wat nu is aangevraagd is een onderdeel van het biofieldlab gericht op de teelt. Doel van 

het Biofieldlab is om innovatie in de biologische productie te stimuleren en praktische 

kennis te verdiepen en te versnellen. Als de aanvraag wordt gehonoreerd worden er 

concreet op het bedrijf van Ane van Straten nabij Slootdorp gedurende 3 teeltseizoenen 

2 akkerbouwrotaties uitgevoerd. Rotaties met onder andere verschillen in bouwplan, 

grondbewerking en bemesting die kennis moeten opleveren om te komen tot een 

robuust akkerbouwbedrijf. Behalve dat dit kennis oplevert voor bestaande bio-

bedrijven, is ook het doel om deze kennis te verspreiden voor geïnteresseerde gangbare 

bedrijven en in omschakeling zijnde bedrijven. Maatschappelijke doelen op het gebied 

van klimaat, biodiversiteit en een gezonde bodem zullen daarbij centraal staan.  

Behalve het onderzoek op het akkerbouwbedrijf van Ane van Straten is het de 

bedoeling dat ook op 5 satellietbedrijven stukjes onderzoek zal worden uitgevoerd.  

Als vervolg op deze aanvraag willen we ook nog een aanvraag indienen wat gericht zal 

zijn op versterking van de afzet in de keten en regionale afzet. En meer invulling van 

vragen met betrekking tot de veehouderij is ook nog een wens.  

Wil je er meer van weten neem dan contact op met het bestuur. Uiteraard kun je ook de 

aanvraag toegestuurd krijgen.  

Veel werk hiervoor is verzet door het Louis Bolk Instituut, Rosemarie Slobbe, Maria van 

Boxtel en InHolland. Uiteindelijk moet dit project de biologische landbouw in Noord-

Holland een boost geven.  
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Volle zaal bij BioBorrel: is Bio beter? 
 

Afgelopen dinsdag 10 september vond een nieuwe editie van de BioBorrel plaats in 

Pakhuis de Zwijger in Amsterdam. Vraag die centraal stond: is Bio beter? En dan met 

name: beter voor de (menselijke) gezondheid?  

Die vraag blijkt niet zo eenduidig wetenschappelijk te beantwoorden. Het is een 

lastig te onderzoeken onderwerp, met name omdat er vele andere factoren een rol 

spelen bij gezondheidsbevordering en de studies vaak over een lange tijdsperiode 

gedaan moeten worden.  

Waar vrijwel consensus over bestond is dat bio beter is voor het milieu. Het 

welvaren van de bodem en biodiversiteit zou al reden genoeg moeten zijn om voor bio 

te kiezen. 

Er was veel ruimte voor interactie met de volle zaal en de drie sprekers benaderden het 

onderwerp vanuit verschillende hoeken. 

Allereerst gaf Ruud Hendriks zijn perspectief vanuit de biodynamische landbouw 

als docent bodemvruchtbaarheid aan de Warmonderhof.  

Daarna was het aan directrice van het Louis Bolk, Ilse Geijzendorffer, om de 

inzichten vanuit de wetenschappelijke instituties te delen. Zij haalde het 

“kippenexperiment” naar voren om aan te geven dat er binnen en buiten de wetenschap 

ook veel tegenstrijdige belangen gemoeid zijn met het onderwerp. Voor wie het niet 

kent, kijk de documentaire van Zembla terug of lees het artikel.  

Als laatste gaf de toxicoloog Martin van den Berg via een liveverbinding uit 

Kopenhagen zijn visie op het verhaal. Zijn expertise gaat met name over de 

ziekteverwekkende stoffen in bestrijdingsmiddelen die in de landbouw gebruikt 

worden. 

Kijk voor een uitgebreid verslag van de avond op de website van biojournaal. 

 

https://www.bnnvara.nl/zembla/artikelen/het-kippenexperiment
https://www.bnnvara.nl/zembla/artikelen/conclusies-belangrijk-onderzoek-naar-biologisch-eten-afgezwakt-onder-druk-van-onderzoeksinstituut-tno
https://www.biojournaal.nl/article/9657959/genuanceerde-antwoorden-bij-bioborrel-xl-op-de-vraag-is-bio-beter/
https://www.biojournaal.nl/article/9657959/genuanceerde-antwoorden-bij-bioborrel-xl-op-de-vraag-is-bio-beter/
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